
Vraag van Marie-Rose Alen (N-VA) over ‘Paal, het Chicago aan de E313’ 
 
Mevrouw Marie-Rose Alen: 
“Paal, het Chicago aan de E313”, dat was één van de straffe uitspraken die we vernamen via de media. 
 
Ook TV Limburg besteedde aandacht aan de inbrakenplaag van de jongste maanden in deze deelgemeente van 
Beringen. 
 
Naar aanleiding van het hoge aantal inbraken in onze stad ontvingen alle Beringse gemeenteraadsleden, de 
gouverneur, de Limburgse parlementsleden en een aantal kabinetten op federaal en Vlaams niveau een brief van 
de slachtoffers van deze recente inbrakenplaag in Paal met een aantal van hun bezorgdheden en de vraag om 
actie te ondernemen op elk bestuurlijk niveau. 
 
De verzuchtingen van de slachtoffers zijn duidelijk en –menen wij- terecht.  Er is namelijk een groeiend 
ongenoegen en het onveiligheidsgevoel neemt toe.  Elke overval, elke inbraak is er één teveel.  Niemand wil een 
samenleving waarin hij of zij zich niet veilig voelt.  Maar erger nog is het gevoel van onmacht wanneer men merkt 
dat de daders enkele uren later alweer vrij rondlopen. 
 
Uit de inbraakcijfers van 2000-2014 maak ik op dat tijdens de periode 2000-2004 het aantal geregistreerde 
inbraken in Limburg is gedaald, namelijk van 4 780 naar 2 057.  Van 2004 tot 2010 schommelt dit tussen 
ongeveer 2 200 en 2 900.  Vanaf 2011 zitten de inbraken alweer in stijgende lijn en gaan vlot over 3 500 delicten 
in 2014. 
 
In het verleden heeft men op alle niveaus getracht de inbraakbeveiliging van woningen te versterken door 
preventieve en sensibiliserende campagnes op te zetten.  Maar blijkbaar zijn we op een punt beland dat deze 
maatregelen niet meer voldoende zijn.  Het is natuurlijk ook mogelijk dat er meer dievenbendes rondtrekken.  De 
nabijheid van belangrijke verkeerswegen zoals de E313 en de E314 is hier zeker niet vreemd aan.  Of is het zo 
dat in sommige politiezones de prioriteiten voor politiewerk op andere zaken gericht zijn, eerder dan op 
inbraakpreventie zodat de pakkans voor dieven en overvallers minimaal is.  
 
In een tussenkomst tijdens de gemeenteraad van januari stelde onze burgemeester Maurice Webers, tevens een 
sp.a-collega van u, dat hij geen voorstander is van camera’s op elke hoek van de straat.  Hij zei dat de provincie 
camera’s plaatst op de belangrijkste invalswegen en dat dit zou moeten volstaan.  
 
U hebt samen met de gouverneur een diefstalpreventieplan opgesteld.  Daarin lees ik het volgende: “De basis 
van het preventieplan is het proactief aanbieden van preventieadvies tijdens een groot aantal huis-aan-huis-
bezoeken.  De volgorde van de bezoeken wordt bepaald op basis van een risicoanalyse per gemeente en dit in 
overleg met de politie.  Specifieke hotspots of risicowijken krijgen prioriteit.  Het streefdoel is om tijdens deze 
bestuursperiode elk Limburgs gezin een individueel aanbod van diefstalpreventie-advies te geven.  De huis-aan-
huisbezoeken worden uitgevoerd door de gemeenschapswacht, vrijwilligers of politie.  De provincie organiseert 
opleidingen voor deze mensen.  In mei 2014 startten de huis-aan-huisbezoeken.  Op basis van deze bezoeken 
worden adviezen op maat uitgebracht door diefstalpreventie-adviseurs.  Zo wil de provincie samen met de 
gemeenten en politie, het aantal woninginbraken nog doen dalen”. 
 
Naar aanleiding hiervan had ik graag een antwoord gekregen op volgende vragen. 
 
Heeft u, als bevoegde gedeputeerde van de provincie, de brief van de slachtoffers in Paal, die per mail 
verzonden werd op 10 maart 2015 aan onder andere de gouverneur, ter inzage gekregen? 
 
Ten tweede.  Heeft u reeds een risicoanalyse per gemeente laten uitvoeren om de volgorde van de bezoeken op 
te stellen?  Welke specifieke hotspots of risicowijken zijn hieruit naar voren gekomen om prioritair aan te 
pakken? 
 
Ten derde.  Wat is momenteel de stand van zaken met betrekking tot uw preventieplan waarvan de 
huisbezoeken zouden gestart zijn in mei 2014?  Hoeveel huis-aan-huisbezoeken zijn er reeds uitgevoerd door 
gemeenschapswacht, vrijwilligers of politie?  Kan u ook een opsplitsing geven per gemeente? 
 
Ten vierde.  Hoeveel Limburgse gezinnen hebben reeds een individueel aanbod aan diefstalpreventie gekregen?  
Kan u dit opsplitsen per gemeente? 
 
Ten vijfde.  Denk u dat u het gestelde streefdoel om tegen 2019 elk Limburgs gezin een individueel aanbod van 
diefstalpreventie-advies te geven, zal kunnen waarmaken? 
 
Ten zesde.  Hoever staat het met het plaatsen van camera’s op de invalswegen in onze provincie?  Hoeveel 
camera’s werden er reeds geplaatst en waar staan deze?  Worden de beelden hiervan gekoppeld aan 
databanken van gestolen voertuigen of niet-verzekerde voertuigen? 



Ten zevende.  Kan u een inschatting geven hoeveel camera’s er deze legislatuur nog zullen bijgeplaatst worden 
en welke plaatsen volgens u daarvoor in aanmerking komen? 
 
Ik kijk uit naar uw antwoorden. 
 
De voorzitter: 
Een hele boterham, gedeputeerde.  Gaat eigenlijk verder dan een mondelinge vraag.  Ook heel wat technische 
vragen. 
 
Dhr. Ludwig Vandenhove: 
Ik denk dat het logisch is dat we heel wat antwoorden schriftelijk bezorgen. 
 
Ik ga op uw punctuele vragen antwoorden. 
 
Eén, hebt u een kopie van die brief gekregen?  Ik heb die niet gekregen, maar dat moet ook niet.  Daar is niks 
verkeerd mee.  Laat dat duidelijk zijn. 
 
Twee.  Het is zo dat wij, toen wij ons initiatief opgezet hebben, zowel de gouverneur als ikzelf, een bespreking 
gehad hebben met de politiezones.  Uiteraard vertrekken we vanuit de risicoanalyse per deelgemeente en per 
wijk.  Die risicoanalyse wordt niet door ons gemaakt, maar door elke politiezone op zich.  Wij kunnen alleen maar 
dingen meegeven, zeker ik als bevoegd gedeputeerde.  Ik ga natuurlijk niet voor de gouverneur spreken, maar ik 
denk dat zelfs de gouverneur moeilijk specifieke opdrachten kan geven aan een zone.  Maar die risicoanalyses 
worden gemaakt, die worden ook in het zonaal veiligheidsplan gemaakt.  Als u dat wil weten, dan kan u terecht 
bij iedere politiezone.  Voordat een politiezone de beleidslijnen uittekent, moet men ook een analyse maken en 
die staat in principe in dat zonaal veiligheidsplan.  Als u daar interesse voor heeft, dan kan u die bij de 
verschillende politiezones opvragen. 
 
Dan de vragen drie, vier en vijf.  Ik neem aan dat u mij toestaat dat we u het antwoord op vraag drie en vier 
schriftelijk bezorgen.  Dus, hoever zitten we op dit moment met de hele campagne van sensibilisering en 
preventie.  Zoals u weet hebben we vorig jaar gefocust op “Eén dag niet” op 11 december.  We zullen dit jaar die 
campagne herhalen.  Hopelijk ook weer in samenwerking met de FOD Binnenlandse Zaken, zodanig dat we dat 
kunnen doen voor heel België en zeker voor heel Vlaanderen.  Het antwoord op de vragen drie en vier ga ik u 
schriftelijk laten bezorgen. 
 
Vraag vijf: denkt u dat u het gestelde streefdoel om tegen 2019 elk Limburgs gezin een individueel aanbod van 
diefstalpreventie-advies te geven zal kunnen waarmaken?  Ik zou daar zowel ja als neen op kunnen antwoorden.  
De vraag is: hoever gaat zo’n diefstalpreventie-advies?  Ik ben iemand die ongelooflijk in preventie gelooft.  Het 
verschil tussen preventie en optreden is dat je bij preventie niet onmiddellijk het effect kan meten.  Ik denk dat 
we er alles aan moeten doen om zoveel mogelijk Limburgers –of dat nu politiemensen zijn, 
gemeenschapswachten, vrijwilligers die via de politie werken maar ook buurtcomités- via huisbezoeken moeten 
bereiken.  Of dat allemaal gaat gebeurd zijn tegen 2019?  Nogmaals, je kan daar ja of neen op antwoorden, maar 
dat lijkt mij te simplistisch.   
 
Dus, wij doen voort.  Ik ga ervan uit dat u uit de antwoorden op vraag drie en vier zal kunnen opmaken hoever 
wij op dit moment staan.  U zal ook merken dat het heel sterk afhankelijk is van de politiezone, in welke mate 
daarop ingespeeld wordt of niet.  Wij kunnen alleen maar als provincie, en ook uiteraard vanuit de diensten van 
de gouverneur, stimuleren.  Maar het is uiteindelijk de autonomie van een politiezone en van een burgemeester 
wat er wel of niet gebeurt. 
 
Vraag zes en zeven, heb ik een vrij gedetailleerd overzicht?  Eigenlijk is dat ook de bevoegdheid van de 
gouverneur.  Hij heeft een oproep gedaan om zoveel mogelijk van die camera’s te plaatsen.  Ik moet zeggen dat 
heel wat zones daar ook mee bezig zijn.  Die nota hebben de diensten van de gouverneur klaargemaakt.  Als u 
het mij toestaat zou ik willen vragen aan het secretariaat en aan de griffier dat u die nota morgen toegestuurd 
krijgt.  Dat is een nota van de arrondissementscommissaris, waarin u in detail een overzicht krijgt van welke 
initiatieven de gouverneur genomen heeft rond die camera’s, ook wat de samenwerking met de federale politie 
betreft, wat nog gepland is en welke zones daar ondertussen positief op ingespeeld hebben. 
 
Mevrouw Marie-Rose Alen: 
Ik dank u alvast voor uw antwoord en kijk uit naar de schriftelijke antwoorden.  Het is de bedoeling dat de 
burgers, niet alleen van Paal maar van heel Limburg en verder ook, zich veilig voelen.  Als er maatregelen 
getroffen worden waarvan blijkt dat ze niet voldoende werken, dat er dan andere genomen worden. 
 
Dhr. Ludwig Vandenhove: 
Akkoord. 
 


